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2018. évi tevékenység bemutatása

A szakosztály az elmúlt évben több olyan túrán képviseltette magát, amely vagy az adott
barlang  kutatására,  feltérképezésére,  vagy  épp   takarítására  irányult.  Az  alábbiakban
hónapokra lebontva lesznek bemutatva az elmúlt évben végzett tevékenységeink.

Július:

Gortani expedíció:

Július 7-8-i hétvégén a CaveKids 4 fő képviseletében (Rehány Nikolett, Zádor Zsófia, Kalotai
Zsófi,  Konkoly  Péter)  a  Rolo-barlangban  együtt  túrázott  és  gyűjtött  szemetet  a  Barit
csoporttal.  Többek  között  használt  benzines  palack,  penészes  élelem  és  kötélmaradékok
kerültek eltávolításra több bagnyi mennyiségben.
A  szemétszedés  mellett  a  túra  során  térképezési   feladatokat  is  végeztek,  melyek  már
korábbi mérések pontosítására is szolgált.
A Rolo mellett a csapat egy része az utolsó napon a Magyar-barlangot is kitakarította.

Montenegrói expedíció:

A CaveKids-ből  Gyovai  Tamás  és  Mihályi  Tibor  képviseletében bivakos  túrán  vett részt  a
Kétlyukú-Jeges-barlangrendszer  Jeges  részében,  aminek  a  fő  célja  a  feltáró  kutatás  és  a
fotódokumentáció volt.

Az expedíció eredményei:
 A  Hegedűs  András  által  irányított  térképezés  a  tavalyi  utolsó  pontról  lett  végig

vezetve a Hal-álom végéig,  pontos információm egyenlőre nincs a felmért hosszról,
illetve arról, hogy a nagy felmérési hibát így sikerült-e kiküszöbölni.

 A  tavaly  talált  Ryobiológia-ág  felmérése,  aminek  a  végén  sajnos  nem  volt  idő
felmérésre, de még nem volt akkor teljesen átlátható a járatrendszer.

 A Vanilia-tenger utáni részen történt a szétágazó járatrészek átnézése. Azok a járatok,
amelyeknek a végén kürtő van, az mind idén lett megnézve, ezen kívül a térképen a
Nagyfokú-illendőség-ág jobb oldali mellékjáratai is átnézésre kerültek.

A képek megtekinthetők az alábbi linken: http://barlang.info.hu/index.php?id=montenegro-
lovcen

Kantábriai expedíció:

2018  júliusában  kéthetes  túra  szerveződött  több  barlangász  csapat  részvételével  a
spanyolországi  Kantábria barlangjainak meglátogatására.  Az FTSK, a Myotis és a Cavekids
csoport tagjai közül kerültek ki a program résztvevői.

Szakosztályunkból az alábbi személyek voltak jelen: 
 Mészáros Melinda
 Kalotai Zsófia
 Rehány Nikolett
 Dr. Zádor Zsófia Erzsébet
 Konkoly Péter
 Mátyus Kornél
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 Gyovai Tamás
 Gyolcsos Ferenc
 Mészáros József
 Ács Réka 

A  csapat  tagjai  saját,  illetve  bérelt  autókkal  jutottak  el  Spanyolországba,  így  4  napot  az
utazásra kellett fordítani.  A régió különlegessége, hogy számos barlangban lehetőség van
átmenő túrát tenni. A magasabban fekvő bejáratoktól kötéllehúzásos technika segítségével
lehet  eljutni  az  alacsonyabban  fekvő  kijáratokig.  A  résztvevők  kisebb  csapatokat  alkotva
túráztak a környék barlangjaiban. Kint tartózkodásunk alatt sajnos rendkívül csapadékos volt
az időjárás,  szinte minden nap jelentős mennyiségű eső hullott a területre.  Ez a tényező
szerencsére  a  barlangi  túrákat  nem  befolyásolta,  a  felkeresett  üregek  mindegyikében
lehetőség volt kisebb-nagyobb túrákat tenni ilyen időjárási körülmények között is.

A kint töltött idő alatt az alábbi barlangokat látogattuk meg:
 Cueva Fresca
 Sistema del Mortero de Astrana
 Cueva Mur
 Torca del Carlista
 Cueva Bloque

Az alábbi barlangokban volt lehetőségünk átmenő túrát tenni:
 Cueva Cueto-Coventosa 
 Cueva Red del Silencio 
 Sistema de la Cueva del Lobo (a Cueva del Valturon-on keresztül)

A  meglátogatott  barlangokban  helyenként  fix  kötelekkel  találkozhatunk.  Az  ismertebb,
népszerűbb barlangok kiépítése megbízható volt, a kötelek, fix pontok megfelelő állapotúak
voltak.  A  lehúzásos  technikára  tervezett  barlangok  kiépítése  szintén  jó  állapotú.  Ez  alól
egyedül a Cueva Valturon képez kivételt, ennek oka azonban az, hogy ebben a rendszerben
az  átmenő  túrát  egy  másik  bejáraton  keresztül  javasolják.  Az  ajánlott  útvonalon  újabb,
biztonságos  standok  találhatóak.  A  Sima  del  Cueto  aknasorának  alsóbb  szakaszából
kiszerelésre kerültek a  korábbi  leírások által  említett fix kötelek,  így mind az  581 métert
lehúzásos technika segítségével kell leereszkedni. A Pozo Juhué 300 méteres aknáját követő
kisebb aknákban több ponton felakadhat a kötél, így fokozott óvatossággal kell készülni a
lehúzásra. 

A kellemetlen időjárás  ellenére egy rendkívül  élménygazdag,  izgalmas utazásban lehetett
részünk. A terület barlangjai gyönyörű és egyedi képződményeikkel, hihetetlenül változatos
járataikkal,  hatalmas folyosóikkal,  termeikkel,  látványos  vízeséseikkel,  tavaikkal  mindenkit
lenyűgöztek. Számos lehetőséget kínáltak mind a sportosabb, mind az inkább kényelmesebb,
könnyebb túrákra vágyó barlangászoknak. Reméljük, rövidesen visszamehetünk még!

Október:

Trieszt:

A csoport  több tagja  részt  vett az  FTSK által  szervezett trieszti túrasorozaton,  ahol  több
napon keresztül az ismertebb barlangok (így például Skilan és az Impossible) bejárása volt a
cél. Sajnos a túrával kapcsolatban részletes beszámoló nem született.



December:

Pál-völgyi-barlang:

Novemberben nem volt  nagyobb túránk, viszont a csoport néhány tagja részt vett a Pál-
völgyi-barlang lámpaflórátlanításában. A Baradla Barlangkutató Csoport kérésére néhányan
a barlang  inverz  szappannal  történő permetezésénél  a  komolyabb fizikai  munkát  igénylő
folyamatokban vettek részt két külön alkalommal is.
A  munka  során  bővíthettük  ismereteinket  a  lámpaflórák  jellemzőiről,  Stieber  Józsefnek
köszönhetően a barlangrendszer klimatikus viselkedéséről és a teljes eljárás folyamatáról.

2019. évi tervek

A 2019-es terveink közül az alábbiakat nevezném meg:

- A  Canin  fennsík  további  kutatásában  való  részvétel,  ami  folyamatos  képzéseink
eredményeként akár újabb tagokkal is bővülhet.

- További túrák szervezése Triesztben.
- Továbbra is kiemelt célunk a montenegrói expedícióban való részvétel, a térképezési

és felfedezési tevékenységekben történő segédkezés.
- Lehetőség  szerint  újabb,  számunkra  eddig  ismeretlen  területek  és  barlangok

bejárása.
- Felszíni geológiai túrák szervezése.
- Újoncok és kezdő barlangászok technikai és tudományos ismereteinek bővítése.
- A  Baradla  Barlangkutató  Csoport  projektjeiben  való  részvétel,  mely  segítheti  a

különféle barlangokkal kapcsolatos folyamatok és ismeretek bővítését.

Javaslatok arra, miben tud segíteni az MKBT a tervek megvalósulásában

Eddigi  munkáink  során  a  csoport  mindent  saját  erőforrásaiból  oldott  meg.  Az  egyetlen
terület,  amelynek  hosszú  távon  komolyabb  költségvonzata  van,  az  továbbra  is  az  újabb
barlangászok képzése. Ehhez nem feltétlenül anyagi támogatásra lenne szükségünk, hanem
mindinkább technikai és elméleti oktatókra. Hosszú távon a csapat akár arra is alkalmassá
válna, hogy túrái során kutatási szempontból fontos tevékenységet végezzen. Ehhez nekünk
olyan ismeretekre volna szükségünk, amelyek ezt lehetővé teszik.

Budapest, 2019.02.16.


